
Vragen CDA-fractie n.a.v. RIB 20R.00404 (effecten van de corona-crisis op de 

gemeentefinanciën) 

 

 

Inleiding. 

In de bovenvermelde RIB beoogt het college inzicht te geven hoe het wil omgaan met de 

onzekerheden rond de corona-crisis (i.r.t. de gemeentelijke financiën) en over de voorgestelde 

werkwijze m.b.t. het raadsvoorstel budgetoverhevelingen.  

Dit agendapunt is geagendeerd voor de raadsvergadering van 7 mei en wordt ook behandeld in het 

forum SL op 28 april. Voorafgaand daaraan heeft de CDA-fractie de volgende vragen, die naar ik 

aanneem in het forum beantwoord zullen worden. 

 

Vraag 1. 

In de RIB wordt een heel aantal onderdelen van de organisatie en samenleving genoemd die geraakt 

worden door de situatie. Het college geeft aan de raad op de vastgelegde momenten van de P&C-

cyclus te zullen informeren. Klaarblijkelijk geldt dit niet voor alle genoemde onderdelen, aangezien 

het college voor genoemde raad een voorstel aanbiedt aangaande budgettaire effecten rond de 

toeristen- en precariobelasting 2020. Klaarblijkelijk is al wel zicht op die effecten. Waarom is de 

RIB niet uitgebreider (financiëel) ingegaan op andere effecten die de RIB aanstipt? 

 

Vraag 2.  

In het AD/Woerden van 17 april j.l. is een bericht opgenomen met de kop “Coronacrisis dwingt 

armlastig Woerden tot nog meer bezuinigingen:”keuzes maken en uitstellen””. In dat bericht is 

sprake van grote bezuinigingen in Woerden tot minimaal zes miljoen. Dit bericht wekt de indruk dat 

in de gemeente Woerden (gedetailleerd) in beeld is wat de financiële effecten van de crisis zijn, 

althans gedetailleerder dan alleen zicht op de toeristen- en precariobelasting. Aangezien dezelfde 

werkorganisatie voor Oudewater werkt, zou voor onze gemeente dit beeld er ook kunnen zijn. Is er 

bij het college of binnen de werkorganisatie een gedetailleerder beeld, zoals dat klaarblijkelijk voor 

Woerden beschikbaar is? 

 

Vraag 3. 

Het vermoeden dat er een gedetailleerder beeld beschikbaar is wordt versterkt door punt 2 uit de 

kernboodschap van de RIB: de dekking voor de werkzaamheden, die gemoeid gaan met de 

budgetoverhevelingen, wordt gevonden in een eventueel batig jaarresultaat 2019. De laatste, bij de 

raad, bekende stand van het saldo van de begroting 2019 is door het college gemeld in de begroting 

2020, t.w. € 620.353 (negatief). Uit welke gegevens put het college hoop dat dit negatieve saldo 

omslaat in een positief rekeningsresultaat, waar een bedrag van € 800.937 aan 

budgetoverhevelingen uit gedekt kan worden? 

 

Vraag 4.  

In de kernboodschap van de RIB geeft het college aan (punt 1) dat de werkzaamheden behorende 

bij de budgetoverhevelingen doorgang moeten vinden in 2020. Indien het rekeningssaldo niet 

voldoende is wordt in de begroting 2020 naar ruimte daarvoor gezocht. Het wordt op deze wijze 

voor de raad wel erg onduidelijk waartoe wordt besloten en voor welk bedrag nu instemming wordt 

gegeven voor werkzaamheden en welke bedragen in de begroting 2020 gevonden moeten worden. 

Er valt dus veel voor te zeggen dat de raad besluit over de budgetoverhevelingen bij de vaststelling 

van de gemeenterekening, “zoals de door de raad vastgestelde nota Financiële sturing wordt 

aangegeven”1. Dan is, via de gemeenterekening een eventueel batig saldo bekend en kan een 

daaraan gerelateerd voorstel voor zowel budgetoverhevelingen en eventuele consequenties voor de 

begroting 2020 voor dekking van de uit 2019 noodzakelijke werkzaamheden door de raad worden 

 
1 Citaat beantwoording rondvragen 20R.00379 



behandeld. Dan “wordt de raad in positie gebracht om haar (lees: zijn-St) controlerende taak in te 

vullen.”2 

Wil het college, gezien alle bovenvermelde onduidelijkheden, de raad alsnog adviseren het voorstel 

budgetoverhevelingen aan te houden tot de behandeling van de gemeenterekening?  

 

Vraag 5. 

In de RIB zegt het college dit moment (ik neem aan het moment van uitbrengen van deze RIB) om 

nog eens kritisch naar de budgetoverhevelingen te kijken. Mogen wij hier uit afleiden dat het 

college, dit in combinatie met vraag 4, voornemens is met een nader voorstel te komen over het 

onderwerp budgetoverhevelingen? 

 

 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Dick Stapel 
 

 

 
2 Zie noot 1. 

Fractie gemeenteraad 

Oudewater 


